
 

REFERAT 

GESEK generalforsamling 23. april 2024 på Haderslev Rådhus 

 

 

Generalforsamlingen blev afholdt i henhold til den minimums-dagsorden, der er defineret i 

vedtægternes § 6. 

 

1. VALG AF DIRIGENT OG REFERENT 

Borgmester Erik Lauritzen, Sønderborg, blev valgt som dirigent og kunne konstatere, at forsamlingen 

var rettidigt indkaldt i forhold til vedtægternes bestemmelse herom. 

Projektdirektør Nikolaj Stig Nielsen, GESEK, blev valgt som referent. 

Dirigenten foreslog derefter at behandle dagsordenens to næste punkter samlet. 

 

2. FREMLÆGGELSE OG GODKENDELSE AF STYREGRUPPENS BERETNING + 3. FREMLÆGGELSE OG 

GODKENDELSE AF ÅRSREGNSKAB OG BUDGET 

Styregruppens formand, Steen Brødbæk konstaterede i sin beretning, at GESEK er kommet godt i gang 

med det konkrete arbejde efter etableringsfasen. Han takkede resten af styregruppen for et godt 

engagement i det forgangne a r. 

Herefter gjorde han status over aktiviteterne i fyrta rnet, der bl.a. omfatter: 

• En portefølje pa  27 test- og demonstrationsprojekter v. Energy Cluster Denmark 

• Diverse indsatser omkring arbejdskraft og kompetenceudvikling v. work-live-stay 

• Etablering af 11 lokale netværk for sma  og mellemstore virksomheder v. Erhvervshus 

Sydjylland 

Steen Brødbæk rettede en stor tak til de projektbærende organisationer og bevillingsgiverne – 

sidstnævnte omfatter Danmarks Erhvervsfremmebestyrelse samt diverse EU-fonde. 

GESEK driver selv en række delaktiviteter under den seneste bevilling fra Fonden for Retfærdig 

Omstilling. Der er tale om formidlings- og vidensudviklings-aktiviteter indenfor omra det for grøn 

energi og sektorkobling. 

I eftera ret 2023 gennemgik GESEK’s styregruppe en strategiproces. Den resulterede i tegningen af et 

’strategi-hus’, som formanden gennemgik, herunder de fire primære indsatser for GESEK fremadrettet: 

1. Fortsat udbygning af test- og demonstrations-porteføljen 

2. Identificering og nedkæmpelse af barrierer for den grønne omstilling i landsdelen. Herunder 

mangel pa  arbejdskraft og kompetencer – men ogsa  diverse regulatoriske barrierer. 

3. Ma lrettet markedsføring – i og udenfor Sydjylland - af de sydjyske styrkepositioner indenfor 

grøn energi. 



 

4. Hjemtagning af EU-midler til aktiviteter, der kan understøtte den grønne omstilling i Sydjylland 

yderligere. 

Steen Brødbæk gennemgik endeligt regnskabet for 2023 samt budgettet for 2024. Han fremhævede, at 

der er behov for basisfinansiering af sekretariatet i GESEK, hvis det skal eksistere efter marts 2023, 

hvor den nuværende ansættelsesaftale for projektdirektøren udløber. 

Borgmester Jan Riber Rasmussen, Aabenraa, tog efterfølgende ordet og understregede, at fyrta rnet 

efter hans mening sta r ved en korsvej, hvor det enten bør besluttet at opskalere indsatsen eller 

nedlægge den, idet han fremhævede, at behovet for handling i forhold til den grønne omstilling er stort 

og presserende nu og her. 

Der var ikke yderligere kommentarer, og formandens beretning og gennemgang blev hermed taget til 

efterretning af forsamlingen. 

Beretningen er at finde i sin fulde ordlyd på GESEK’s hjemmeside. 

 

4. BEHANDLING AF INDKOMNE FORSLAG 

Der var ikke indkommet forslag til behandling indenfor den tidsfrist, der er fastsat i vedtægterne. 

 

5. VALG AF VIRKSOMHEDSREPRÆSENTANTER TIL STYREGRUPPE 

Lars Tveen, Bitten og Mads Clausens Fond, samt Steen Brødbæk, Semco Maritime, var pa  valg. Begge 

tilbød at fortsætte og blev valgt uden modkandidater for perioden frem til den ordinære 

generalforsamling 2026. 

 

6. EVENTUELT 

Der var ingen drøftelser under dette punkt, og dirigenten kunne følgende takke for god ro og orden og 

hæve mødet. 

 

NSN - maj 2024 

https://gesek.dk/generalforsamling-fyrtaarnet-skal-vokse-i-bredden-og-hoejden/

